
 

 

 
 
 
 
Nr. 125/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 31 ianuarie 2020, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 19 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Vaszi Etelka – sat Chilieni și Miklós András 
– sat Coșeni, lipsind: Cochior Andrei, Debreczeni László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 
42/2020.  
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua! 
Înainte de a începe ședința, vă rog să deschideți aparatele de vot. Începem ședința de azi cu 
votarea proceselor-verbale și vreau să supun la vot procesul-verbal din 30 decembrie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri nu votează lipsind din sală (Bálint Iosif, 
Pârvan Rodica).  
 ”Supunem la vot procesul-verbal din 10 ianuarie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri nu votează lipsind din sală (Bálint Iosif, 
Pârvan Rodica).  
 ”Supunem la vot procesul-verbal din 17 ianuarie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri nu votează lipsind din sală (Bálint Iosif, 
Pârvan Rodica).  
 ”Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: – potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot 
lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Da. 
Înainte să începem Ordinea de zi, aș dori să vă întreb dacă mai vrea cineva să introducă... 
Dl. Ambrus?” 
 Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Nu voi participa la deliberare și 
la vot la punctul 1. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
mulțumesc. Dl. Zsigmond?” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc. Nu voi participa la 
deliberare și la vot la punctul 23.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
mulțumesc. Dl. Tischler?” 
 Domnul consilier TISCHLER FERENC (lb.r.): ”La punctul 8 nu voi vota.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „D-na 
Sztakics Éva-Judit.” 



 

 

 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Salutările mele dragi 
colegilor mei consilieri, reprezentanților presei. Doresc să propun includerea a 4 noi puncte 
pe Ordinea de zi, după cum urmează: punctul D1 care se referă la aprobarea modificării 
HCL nr. 306/2019 privind aprobarea proiectului “Sistematizare verticală la Liceul 
Tehnologic Economic Administrativ „Berde Áron”, din Municipiul Sfântu Gheorghe, 
judeţul Covasna” și a cheltuielilor legate de proiect. Punctul D3 pentru modificarea HCL 
nr. 314/2019 privind aprobarea proiectului „Construire grădiniţă şi creşă – Câmpul 
Frumos” din Municipiul Sfântu Gheorghe, Judeţul Covasna” și a cheltuielilor legate de 
proiect. D4 - Proiectul de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 2/2020 privind modificarea 
și completarea Hotărârilor Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe de aprobare 
a documentațiilor tehnico-economice aferente proiectului ”Reducerea emisiilor de carbon 
în Municipiul Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe Planul de Mobilitate Urbană 
Durabilă”, aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările 
ulterioare. Respectiv punctul D5, care se referă la modificarea HCL nr. 342/2019 pentru 
modificarea HCL nr. 113/2019 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate pentru 
obiectivul de investiţii și aprobarea proiectului „Reconversia și refuncționalizarea terenului 
în jurul lacului din cartierul Gării” și a cheltuielilor legate de proiect. Totodată vă rog cu 
stimă, ca punctul 37, dacă sunteți de acord și dumneavoastră, să fie discutat la începutul 
ședinței, deoarece în cazul în care se aprobă trebuie să transmitem Inspectoratului Școlar 
Județean, ca apoi și ei să transmită ministerului rețeaua școlară anului curent. Mulțumesc 
frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Și eu vă 
mulțumesc. Dl. viceprimar Toth-Birtan Csaba.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și eu aș dori includerea 
unui punct pe Ordinea de zi. Ar fi vorba despre încheierii unui protocol de colaborare cu 
PK Bronze SRL, în cadrul căruia am dori să realizăm împreună un sens giratoriu.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dl. primar 
Antal Árpád-András.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Aș dori să pun punctul 8 la 
sfârșit, dacă sunteți de acord. Cei de la Partidul Social Democrat sunt la un eveniment de 
partid și ar dori să participe și ei la dezbatarea bugetului local pe anul 2020, se vor grăbi să 
ajungă până la sfârșitul ședinței. Deci rugămintea mea este, ca punctul 8 să fie ultimul 
punct. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Supun la vot dacă sunteți de acord ca să începem cu punctul 37.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri nu votează lipsind din sală (Bálint Iosif, 
Pârvan Rodica).  
 „Să votăm despre introducerea punctelor D1, D2, D3, D4 și D5 pe Ordinea de zi. 
Începem cu D1. Deci cine este de acord cu întroducerea punctului D1?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica).  
 „Da, mulțumesc. D2.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica).  
 „Mulțumesc. D3.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica).  
 „D4.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 



 

 

Rodica).  
 „D5.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica).  
 „Mulțumesc. Să votăm întreaga Ordine de zi.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica).  
 „Mulțumesc. Începem cu punctul 37.” 
 PUNCTUL XXXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rețelei școlare preuniversitare de stat din Municipiul Sfântu Gheorghe pentru anul școlar 
2020 – 2021. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Metodologia rețelei 
școlare este reglementată de către ordinul Inspectoratului Școlar Județean. Anul trecut am 
aprobat cu HCL nr. 339/2019 proiectului rețelei școlare preuniversitare de stat pentru anul 
școlar 2020 – 2021, pe care Inspectoratul Școlar Județean l-a avizat și retrimis fără 
modificări, iar acum dacă îl votăm va deveni definitiv, rețeaua școlară pentru anul școlar 
2020-2021.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt pe această temă? Dacă nu, supunem la vot.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), 2 consilieri se abțin (Bálint Iosif, Kolcza István), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
11/2020. 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizaţiei de membru a Municipiului Sfântu Gheorghe pentru anul 2020, către Asociaţia de 
Dezvoltare Intercomunitară “Sistem Integrat de Management al Deşeurilor în Judeţul 
Covasna”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Adunarea Generală a 
Asociaţilor a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară „Sistem Integrat de Management al 
Deşeurilor în Judeţul Covasna” a stabilit cotizația pe anul 2020, printre altele și 
Municipiului Sfântu Gheorghe, care este de 120.000 RON/an. Cu această hotărâre am 
confirma faptul că acceptăm această sumă și o includem în buget.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt pe această temă? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au 
dat avizul. Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Ambrus Zsombor), 1 
consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
12/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizaţiei de membru a Municipiului Sfântu Gheorghe către Asociaţia “Clubul Sportiv 
SEPSI-SIC” pe anul 2020. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Consiliul director al 
Asociaţiei “Clubul Sportiv SEPSI-SIC” propune o cotizație de 400.000 RON pe anul 2020. 
Vă rog să confirmăm cu această hotărâre suma respectivă.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dacă sunt 
luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V au dat avizul. Vă rog să supunem 
la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 13/2020. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 



 

 

cotizaţiei anuale de membru a Municipiului Sfântu Gheorghe către Asociaţia de Dezvoltare 
Intercomunitară “AQUACOV”. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. În anul 2009 
am înregistrat Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară “AQUACOV”. Prin Hotărârea nr. 
2/2020 s-a stabilit cotizațiile pe anul 2020, conform căreia Municipiul Sfântu Gheorghe va 
achita asociației suma de 55.000 RON. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dacă sunt 
luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat avizul. Vă rog să supunem la 
vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 14/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizației anuale de membru a Municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația „Orașe 
Energie România – OER”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Orașe Energie România 
prin Hotărârea din 2019 pentru membrii a stabilit o cotizație de 0,1 lei/locuitor/an, care în 
cazul Municipiului Sfântu Gheorghe ar fi în sumă de 5.601,00 lei pentru anul 2020.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dacă sunt 
luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să supunem la 
vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 15/2020. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor 
de bază pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul familiei 
ocupaționale „Administrație”, din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
municipiului Sfântu Gheorghe, începând cu data de 01.01.2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Conform art. 11 
și 38 din Legea nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, 
salariile angajaților de la Primărie sunt stabilite de către Consiliul Local. Acești indicatori 
au fost aprobați în 2017, respectiv s-au modificat în 2018 și 2019. Începând cu 1 ianuarie 
2020 se modifică salariul minim de bază, respectiv salariul colegilor care lucrează în 
domeniul social, cultural este stabilit de către Guvern. După ce ne-am consultat cu 
sindicatul și cu reprezentanții salariaților am ajuns la concluzia ca în anul 2020 să nu 
modificăm coeficienții, deci va rămâne valabil și pentru anul 2020 coeficienții de anul 
trecut. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt pe această temă? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au 
dat avizul. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 16/2020. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor 
de bază pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul familiei 
ocupaţionale “Administraţie”, al Direcţiei de Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe, începând 
cu data de 01.01.2020. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „La fel procedăm și la 
Direcţia de Asistenţă Socială, rămân valabili coeficienții de anul trecut.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, supunem la vot.” 



 

 

 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 17/2020. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor 
de bază pentru funcţionarii publici din cadrul familiei ocupaţionale “Administraţie”, 
utilizate în cadrul Poliţiei Locale Sfântu Gheorghe, începând cu data de 01.01.2020. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Și în cazul 
funcţionarilor publici din cadrul familiei ocupaţionale “Administraţie”, coeficienții utilizați 
în cadrul Poliţiei Locale vor rămâne aceiași care au fost valabili anul trecut.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat avizul. Supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 18/2020. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Teatrului “Tamási Áron” 
din Municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2020. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Organigrama și statutul 
Teatrului “Tamási Áron” se va modifica după cum urmează: la propunerea teatrului am 
desființa două posturi vacante, astfel numărul angajaților va fi 110 începând din acest an.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat avizul. Vă rog să supunem la 
vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 19/2020. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind Acordul de principiu 
referitor la acordarea facilităților reglementate prin Legea nr. 186/2013, privind 
constituirea și funcționarea parcurilor industriale, rezidentului AFIBIOTECH S.R.L. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Firma AFIBIOTECH SRL 
închiriează un teren de 3160 mp în parcul industrial din Câmpul Frumos, pe care dorește să 
construiească o fabrică pentru producerea de sucuri din fructe. Am acorda scutire de la 
plata impozitului pe acest teren, respectiv pentru clădirea ce se va construi. Totodată vor 
putea beneficia și de scutirea taxei pentru obținerea autorizației de construire, conform 
legislației.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat avizul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 20/2020. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind Acordul de 
principiu referitor la acordarea facilităților reglementate prin Legea nr. 186/2013, privind 
constituirea și funcționarea parcurilor industriale, rezidentului ELTOR S.R.L. Prezintă: 
Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „De asemenea și firma 
ELTOR SRL solicită scutire de la impozit, dorind să construiească o hală de producție în 
domeniul mecanicii. Ei închiriează un teren de 1500 mp.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul. Vă rog să 
votați.” 



 

 

 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 21/2020. 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui apartament situat în Municipiul Sfântu Gheorghe strada Romulus 
Cioflec nr. 11. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Primăria are ca obiectiv 
cumpărarea de locuințe de necesitate și în cazurile sociale, când dintr-un motiv anume 
situația locativă a unei familii este în pericol, să le putem oferi aceste locuințe. Este destul 
de greu, pentru că acestea trebuie achiziționate de pe piața liberă. Acum am reușit să 
cumpărăm una de pe str. Romulus Cioflec nr. 11, care are 2 camere și o suprafață utilă de 
39,39 mp și a fost evaluată la suma de 27.000 euro de către un evaluator autorizat.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt pe această temă? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. 
Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 22/2020. 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării suprafeței terenului situat în str. Kökényes, proprietatea privată a Municipiului 
Sfântu Gheorghe cu drept de administrare Consiliul Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La acest teren de pe str. 
Kökényes, proprietatea privată a municipiului, a ieșit la iveală faptul că în cartea funciară 
este trecută o suprafață care nu corespunde realității. Suprafața de 3969 mp trebuie 
corectată la 2831 mp, și totodată am dori să schimbăm categoria de folosință din “fâneață” 
în “curți construcții”.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt pe această temă? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat 
acordul. Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 23/2020. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind prelungirea 
Contractului de închiriere nr. 15485/2014 cu proprietarii terenului pe care funcţionează 
Grădinăria municipiului Sfântu Gheorghe, situat pe str. Ciucului. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Terenul menționat anterior 
îl închiriem pentru activitățile grădinăriei municipiului și ne-am înțeles cu proprietarii 
terenului ca să accepte, ca și până acum, prelungirea pe un an, respectiv până la data de 28 
februarie 2021. Am dori să prelungim contractul în condițiile deja existente. Chiria este în 
valoare de 1,4 euro/mp/an.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă rog 
să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 24/2020. 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii duratei Contractului de concesiune nr. 567/2005 încheiat cu Dr. Balogh 
Veronica – Eva - Maria. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Acest contract ar expira la 
data de 9 martie. D-na doctor a cerut să îl prelungim și propun să susțineți prelungirea 



 

 

chiriei pe un an, a cabinetului medical de pe str. Kós Károly nr. 78.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de poziții? Dacă nu, comisiile de specialitate I, III și V și-au dat avizul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 25/2020. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind atribuirea în 
folosinţă gratuită a unui teren situat în str. Borvíz numitei Szabó Réka, în baza Legii nr. 
15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei locuinţe proprietate 
personală, republicată. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cadrul programului 
”Hai acasă” propunem atribuirea în folosinţă gratuită a unui teren în suprafață de 281 mp 
beneficiarei Szabó Réka pentru a construi o locuință unifamilială.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 26/2020. 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind atribuirea în 
folosinţă gratuită a unui apartament, situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, în favoarea 
Societăţii Naţionale de Cruce Roşie – Filiala Judeţeană Covasna. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Am dori să atribuim în 
folosinţă gratuită în favoarea Societăţii Naţionale de Cruce Roşie– Filiala Judeţeană 
Covasna, o locuință de pe str. Viitorului, pe o perioadă de trei ani, cu posibilitatea 
prelungirii. Aș spune care ar fi scopul acesteia: după cum, probabil ați aflat din presă, în 
Cartierul Câmpul Frumos 3 copii au rămas orfani, cel mai mare este major și doi copii 
minori. S-au început procedurile de stabilire a tutelei și probabil că o mătușa și copilul cel 
mai în vârstă vor avea tutelă comună, cel puțin așa au solicitat. O lucuință de 14 mp ar fi 
prea mică pentru trei copii, dar am dori să ajutăm această familie rămasă orfană cu 
intervenția și ajutorul Crucii Roșii.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, III, V și-au dat acordul. Vă rog 
să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 27/2020. 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
cesiunii unor contracte de concesiune, precum și prelungirea unor contracte de concesiune 
asupra unor suprafeţe destinate extinderii contrucţiilor pe terenurile alăturate. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba despre 
prelungirea unor contracte de concesiune pentru 17 persoane fizice și pentru 7 persoane 
juridice, care asigură intrarea în imobil de pe domeniul public, pentru desfășurarea 
activitățilo lor specifice. Totodată este vorba și despre cesiunea a două contracte deja 
existente, care au fost înstrăinate pe numele unei persoane juridice și unei persoane fizice. 
Propunem prelungirea acestor contracte care ar expira la data de 31 decembrie 2025, pe o 
periodă de 5 ani, iar chiria anuală ar fi de 5 euro/mp în funcţie de cursul oficial BNR.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II, V și-au dat acordul. Vă rog să 



 

 

supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 28/2020. 
 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alipirii 
unor terenuri situate în Municipiul Sfântu Gheorghe, strada Nicolae Iorga. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. Inițiem alipirea 
a două terenuri de 1272 mp și de 1756 mp, situate în str. Nicolae Iorga, scopul nostru fiind 
acela de a realizare acolo un teren de baschet.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă rog 
să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 29/2020. 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
dezlipirii unui imobil situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, Str. Borvíz. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Am dori 
dezlipirea unui teren de 300 de mp pe două loturi, fiecare de 150 mp și am dori atribuirea 
acestor terenuri tinerilor care au construit acolo astfel am putea majora suprafața curții la 
aceste case cu acești 150 mp. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 30/2020. 
 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 405/2019 privind atribuirea contractului pentru reparații 
și întreținere a străzilor, aleilor, trotuarelor, sistemului rutier, de pe raza municipiului 
Sfântu Gheorghe, respectiv reparații la clădirile aflate în domeniul public și privat al 
Municipiului Sfântu Gheorghe și în administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba despre 
modificarea contractului încheiat cu firma Sepsi Út-Építő SRL. La ședința anterioară a 
Consiliului Local am aprobat suma întregului contract în valoare de 5.000.000 lei + TVA, 
care nu poate fi inclusă în întregime în buget, de aceea solicităm micșorarea sumei la 
1.400.000 lei cu TVA și pe parcursul anului am dori să atingem valoarea stabilită inițial.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 31/2020. 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții ”Construire grădiniță în cartierul 
Őrkő”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Acest proiect, 
documentație, este primul element al unui grup de proiecte pe care îl pregătim acum. Dacă 
îmi aduc bine aminte, în anul 2017 am anunțat faptul că dorim să realizăm mai multe 
intervenții în cadrul Program Operațional Regional, axa 9, respectiv prin Planul de 



 

 

Dezvoltare a Resurselor Umane pentru adoptarea de strategii de dezvoltare menite să 
diminueze situația de marginalizare. Studiul va fi anunțat de Asociația Grup de Acțiune 
Locală ”Sepsi” și în acest studiu este vorba despre grădinița care va fi construită în 
cartierul Őrkő și ar asigura spațiu grădiniței care acum funcționează într-o pivniță și unde 
învață acum mai mult de 120 de copii. Plănuim construirea unei grădinițe, care ar avea un 
etaj și ar fi construită pe un teren de 2376 mp, cu o suprafață utilă de 853,75 mp, și în care 
ar putea funcționa 4 grupe. Valoarea estimată a investiției este în valoare de 2.967.001,04 
lei+TVA.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 32/2020. 
 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții: ”Construire centru comunitar 
integrat din Őrkő”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „O altă măsură pentru 
dezvoltarea cartierului Őrkő este această investișie, respectiv ”Construire centru comunitar 
integrat din Őrkő”. În Őrkő sunt programe comunitare, programe sociale, educaționale, 
programe privind sănătatea pe care le derulăm cu ajutorul unor organizații 
nonguvernamentale. Aceste programe sunt organizate în incinta sălii de sport a școlii Néri 
Szent Fülöp, care a fost transformată pentru aceste activități. Pentru aceste activități și 
pentru alte activități necesare la Őrkő, printre care consultanță, programe sociale, 
educaționale plănuim acest centru, care va avea o suprafață utilă 1288 mp, cu o capacitate 
de a organiza activități sociale, educaționale pentru grupuri de circa 20 de copii în 5 săli, 
din care 2 săli mai mari o să ne stea la dispoziție pentru a primi grupuri mai numeroase. 
Pentru servicii de informare și consiliere pentru adulți sunt 4 săli plus 2 săli mai mari. O să 
fie și o cantină, respectiv spații pentru diferite servicii. Valoarea estimativă a investiției 
este în valoare de 5.300.791,21+TVA.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Zsigmond József),1 consilier 
nu votează lipsind din sală (Pârvan Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 33/2020. 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Construirea a 50 de locuințe sociale 
în cartierul Őrkő”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Un alt elemnt al 
programului de integrare de la Őrkő este îmbunătățirea condițiilor de locuit. Dorim să 
construim 50 de locuințe sociale, pe parcele de 150 mp, plănuim o stradă cu case de locuit 
cu 2 camere. Valoarea estimată a acestei investiții este în sumă de 14.944.731,49 + TVA.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 34/2020. 
 PUNCTUL XXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentaţiei de Avizare a Lucrărilor de Intervenţie pentru obiectivul de investiţii 
„Consolidare şi reabilitare imobil locuinţe, bloc nr. 25, strada Dealului nr. 11” din 



 

 

Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Trebuie să continuăm 
reabilitarea blocului afectat de cutremur de pe str. Dealului nr. 11, bl. 25. Până acum 
lucrările nu au fost făcute într-un mod mulțumitor, pentru acest lucru s-a elaborat această 
documentație de avizare a lucrărilor de intervenție. Valoarea estimată a lucrărilor este în 
sumă de 3.464.026+TVA.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări pe această temă? Dacă nu, comisiile de specialitate I, II și V și-au dat 
acordul. Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 35/2020. 
 PUNCTUL XXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
criteriilor pentru stabilirea ordinii de prioritate în soluționarea cererilor de locuință și în 
repartizarea locuințelor pentru tineri, destinate închirierii, în Municipiul Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba despre criteriile 
de repartizare a locuințelor așa numite ANL. Datorită faptului că s-a modificat legislația au 
fost necesare câteva clarificări, care trebuiesc încorporate și în criterile de repartizare, 
respectiv a fost introdus un nou criteriu de punctaj, care se referă acordarea unor punctaje 
în cazul venitului net al familiei, deci familiile care au un venit mediu mai mic decât 
salariul minim pe economie primesc 15 puncte, iar cei care au venitul între salariul minim 
pe economie și salariul mediu net pe economie primesc 10 puncte. Vă rog să acceptați cele 
menționate, ca să putem corecta criteriile de repartiție.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, III și V și-au dat acordul. 
Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 36/2020. 
 PUNCTUL XXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Programelor de Îmbunătăţire a Eficienţei Energetice în Municipiul Sfântu Gheorghe, 
Raportările pe anii 2017 și 2018. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Municipiul Sfântu 
Gheorghe are un Program de Îmbunătăţire a Eficienţei Energetice și o firmă de specialitate 
cu care ne-am contractat urmărește realizarea acestor programe și includ într-un raport 
anual diferitele indicatoare. Am omis aprobarea acestor raportări pe anii 2017 și 2018, așa 
că acum completăm această lipsă.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 37/2020. 
 PUNCTUL XXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Regulamentului de vânzare fără licitație și fără negociere a masei lemnoase către populație 
și încheierea unui contract de parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Ocolul Silvic 
Hatod SRL pentru vânzarea fără licitație și fără negociere a masei lemnoase către 
populație. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. În acest proiect 
de hotărâre este vorba de aprobarea criteriilor de vânzare a masei lemnoase către populație 
în conformitate cu prevederile HG nr. 715/2017, respectiv despre încheierea unui contract 



 

 

de parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Ocolul Silvic Hatod SRL. Mulțumesc 
frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 38/2020. 
 PUNCTUL XXIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de asociere nr. 8206/15.02.2017 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe şi TEGA S.A. în vederea organizării Târgului producătorilor şi meşteşugarilor şi 
Târgului de flori şi grădinărit în Municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și acest contract a fost 
aprobat de către Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, dar datorită faptului că 
aceste târguri sunt populare, de aceea participanții Târgului producătorilor şi 
meşteşugarilor au solicitat ca în loc de luna martie, care a fost anterior stabilită pentru 
începerea târgului, să începem cu luna februarie, asta însemnând un târg în plus. Practic 
primul ar avea loc în acest sfârșit de săptămână, în februarie. Totodată, dat fiind solicitarea 
tot mai mare de locuri, solicităm modificarea planului de situație a spațiilor de expunere a 
standurilor, care este anexă la prezenta hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 39/2020. 
 PUNCTUL XXX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării H.C.L nr. 17/2016 privind aprobarea implementării unui sistem de plată prin 
SMS a taxei de parcare în Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Taxa de parcare poate fi 
efectuată și prin SMS, care este un serviciu foarte util și tot mai mulți îl folosesc, veniturile 
din acestă procedură sunt din ce în ce mai mari. Avem încheiat un contract cu o firmă din 
Timișoara, Piconet SRL, pentru derularea serviciului. Pentru anul curent a propus noi 
prețuri pentru o oră parcare: 0,65 euro la care se adaugă TVA, iar pentru o zi parcare: 3,00 
euro la care se adaugă TVA. Modificările sunt minime, cererea firmei este legitimă, deci 
propunem modificarea contractului încheiat cu aceste noi tarife propuse.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 40/2020. 
 PUNCTUL XXXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind însușirea 
Raportului Comisiei de evaluare nr. 5242/29.11.2019 privind rezultatul reevaluării anuale a 
beneficiarilor din Centrul Social din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „În Centrul Social situat pe 
str. Lunca Oltului sunt 129 locuințe sociale, unde locuiesc 129 familii. O comisie de 5 
membri, desemnată pentru acest lucru, trebuie să evalueze dosarul celor care locuiesc 
acolo, lucru pe care l-au și făcut la sfârșitul anului trecut. Au fost găsite 95 dosare 



 

 

complete, unde au propus prelungirea contractului. 34 dosare nu au fost complete, din 
acestea în cazul a 6 familii există deja o hotărâre definitivă pentru evacuare. În cazul a 28 
de familii trebuie să începem procedurile în fața Tribunalului, pe cale legală, pentru 
evacuare. Din păcate procentajul este mare. Probabil nu au fost obișnuiți cu faptul ca să le 
fie solicitată respectarea obligațiilor cuprinse în contract. Dacă pe parcursul procedurii în 
fața Tribunalului fac completările necesare la dosar, vom sista procedura. De fapt este 
vorba de depunerea adeverințelor, iar totodată scopul reevaluării este să vedem dacă într-
adevăr locuiesc aici, deoarece în multe cazuri din zvonuri aflăm, că de fapt nu locuiesc 
acolo și lucrează în străinătate, dar mențin o locuință pe care eventual ar putea-o primi un 
alt om nevoiaș.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 68 voturi pentru, 3 consilieri nu votează lipsind din sală (Gheorghe 
Ion, Kondor Ágota, Pârvan Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 41/2020. 
 PUNCTUL XXXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului de acţiuni sau de lucrări de interes local pentru repartizarea orelor de muncă ce 
trebuie să presteze una dintre persoanele majore apte de muncă din familiile care 
beneficiază de ajutor social pe anul 2020. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Anual stabilim care sunt 
acele tipuri de muncă, pe care trebuie să le presteze beneficiarii ajutorului social, pentru a 
primi ajutorul social. Asta facem și anul acesta cu acest proiect de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate III și V și-au dat acordul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 42/2020. 
 PUNCTUL XXXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind stabilirea unor 
măsuri pentru asigurarea funcţionării Complexului “Zathureczky Berta” pe anul 2020. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „De asemenea este vorba 
de o hotărâre așa zi de rutină. În cadrul Complexului “Zathureczky Berta” trebuie să 
stabilim anual costurile de întreținere. Pentru anul 2020 acestea ar fi următoarele: costul 
mediu lunar de întreţinere pentru persoane semidependente: 2.777 lei/lună, costul mediu 
lunar de întreţinere pentru persoane dependente: 2.899 lei/lună, 88 lei/zi beneficiar la 
Serviciul social Centrul de tip Respiro, 25 lei/zi beneficiar la Serviciul social Centrul de zi 
fără cazare de asistență și recuperare. Aș menționa faptul că din cei 32 de vârstnici care 
locuiesc acolo, 10 plătesc suma completă și sunt 22 de persoane, pe care trebuie să le 
sprijinim cu întreținerea conform anexei hotărârii, în raport cu veniturile lor.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate I, III și V și-au dat acordul. 
Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 43/2020. 
 PUNCTUL XXXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organizării şi desfăşurării evaluării managementului pe anul 2019 al Casei de Cultură 
“Kónya Ádám” Sfântu Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „De asemenea urmează 3 
hotărâri pe care anual trebuie să le aprobăm. Proiectul de hotărâre nr. 34 se referă la 



 

 

evaluarea managementului pe anul 2019 al Casei de Cultură “Kónya Ádám”. Până la data 
de 20 februarie trebuie depus raportul de managerul instituției, pe data de 10 martie ar avea 
loc evaluarea de o comisie numită prin dipoziție de primar.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate IV și V și-au dat acordul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 44/2020. 
 PUNCTUL XXXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organizării şi desfăşurării evaluării managementului pe anul 2019 al Teatrului “Andrei 
Mureșanu” Sfântu Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „De asemenea până la data 
de 20 februarie trebuie să depună și d-na director al teatrului raportul pe anul 2019. Pe data 
de 10 martie va avea loc evaluarea.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 45/2020. 
 PUNCTUL XXXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organizării şi desfăşurării evaluării managementului pe anul 2019 al Teatrului “Tamási 
Áron” Sfântu Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Directorul Teatrului 
“Tamási Áron” de asemenea până la data de 20 februarie trebuie să depună raportul pe 
anul trecut și de asemenea o comisie numită prin dispoziție de primar va evalua activitatea 
acestuia. Evaluarea finală ar avea loc la 9 martie.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate IV și V și-au dat acordul. Vă 
rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 46/2020. 
 PUNCTUL XXXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 „Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna februarie 2020, domnul consilier 
Comăneci Liviu-Vasile, iar în cazul lipsei acestuia, domnul consilier Csatlós László. 
Supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 47/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 306/2019 privind aprobarea proiectului “Sistematizare verticală la 
Liceul Tehnologic Economic Administrativ „Berde Áron”, din Municipiul Sfântu 
Gheorghe, judeţul Covasna” și a cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Pot să vă spun o veste 
bună, deoarece pe data 23 ianuarie a apărut o instrucțiune cu nr. 135, conform căreia la 
proiectele noastre care sunt câștigătoare putem micșora contribuța proprie la 2%. După 
cum se știe, și am și spus-o la ședințele anterioare, faptul că în multe cazuri am depus 
proiectele ca să progresăm cu ele, dar ori nu credeam că vom câștiga, ori ne-am asumat o 



 

 

contribuție proprie prea mare, peste 50%, și este vorba de sume mari în aceste cazuri. Însă 
acum instrucțiunea respectivă ne-a adus într-o situație norocoasă, ca după calculele noastre 
ar putea însemna un plus în jur de 35.000.000 lei în bugetul municipiului datorită faptul că 
putem micșora la 2% contribuția proprie. De atunci vin în mod continuu semnalările de la 
Regiunea Centru, Alba Iulia. Pentru care avem acordul, sunt introduse pe Ordinea de zi, 
dar vor urma și pentru celelalte hotărâri. Vă anunț cu plăcere că datorită acestei instrucțiuni 
două proiecte depuse la axa 10, care au fost pe lista suplimentară, respectiv imobilul de pe 
str. Gábor Áron nr. 18 și fosta școală Kós Károly, a căror reabilitare am început-o din 
resurse proprii, deoarece a fost pe lista suplimentară, au semnalat faptul că vom primi 
finanțare, astfel vom primi înapoi banii cheltuiți pe reabilitare. Din fondurile proprii n-am 
vrut să cheltuim în exces, dar acum prin achiziție publică putem cumpăra echipamente 
școlii, care costă mai mult de 1.000.000 lei, deci practic, după speranțele noastre putem 
reazila fiecare cerință a profesorilor și învățătorilor, așa cum s-au gândit ei, fiecare separat. 
Tot în această situație se află și școala ”Nicolae Colan”, unde nici nu am am sperat că va fi 
finanțată, dar cei de la Regiune Centru Alba Iulia ne-a semnalat faptul că au început 
evaluarea proiectului și după speranțele noastre și acesta va fi finanțat și atunci vom putea 
finaliza, așa cum și-a dorit școala, acea parte a clădirii pe care am început-o. Din fericire și 
aici am demarat procedura și putem accelera procesul, deoarece anul trecut școala a 
pregătit planul de implementare, astfel când se termină evaluarea proiectului ne vom putea 
concentra pe construire și trebuie achiziționat doar constructorul, deoarece planurile au fost 
elaborate. Deci la punctul D1 este vorba de reabilitarea curții și a terenului de sport. Anul 
trecut a fost aprobat cu HCL 306/2019. Valoarea totală a proiectului este 3.679.000 lei. În 
cazul aceasta contribuția proprie se micșorează de la 42,12% la 2%, deci vorbim despre o 
sumă semnificativă. Cred că avem și cheltuieli neeligibile, dar oricum suntem într-o 
situație mai avantajoasă decât ne-am fi gândit anul trecut. Acum trebuie să votăm dacă 
suntem de acord ca contribuția proprie să se micșoreze de la 42,12% la 2%.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 48/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui protocol de colaborare între Municipiul Sfântu Gheorghe și PK Bronze 
SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În str. Lunca Oltului PK 
Bronze SRL construiește un centru comercial. Pentru a reduce, a soluționa problema 
circulației de pe str. Lunca Oltului, ei intenționează să construiească un sens giratoriu și 
dorește să reabiliteze un drum pentru care să ușureze aprovizionarea magazinelor. Doresc 
să realizeze aceste obiective pe suprafețe aflate în proprietatea și în administrarea 
Consiliului Local. Sunt trei astfel de terenuri: unul de 4714 mp, unul de 2572 mp și un altul 
de 625 mp. Pentru a putea realiza acest lucru trebuie încheiat un protocol de colaborare, al 
cărui model îl conține acest proiect de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 49/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL 
nr. 314/2019 privind aprobarea proiectului „Construire grădiniţă şi creşă – Câmpul 



 

 

Frumos” din Municipiul Sfântu Gheorghe, Judeţul Covasna” și a cheltuielilor legate de 
proiect. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Pentru construire grădiniţă 
şi creşă – Câmpul Frumos, am depus proiectul la Programul Operațional Regional, axa 4.4. 
Vă mai aduceți aminte? Am spus și la o ședință anterioară a consiliului local faptul că am 
depus trei proiecte, cu contribuții proprii mai mici, sau mai mari. Am insistat asupra 
faptului ca toate cele trei proiecte să fie incluse, pentru care ne bucurăm acum, pentru că 
toate cele trei vor fi finanțate în proporție de 98%. La această grădiniță contribuția proprie 
nu a fost așa de mare, dar ne vom reîntoarce la modificarea indicatorilor de la Grădinița 
”Kőrösi Csoma Sándor”, respectiv la Grădinița ”Orbán Balázs”, unde ne asumăm o 
contribuție proprie mult mai mare. În cazul grădiniței de la Câmpul Frumos valoarea totală 
a proiectului a fost 2.346.721 lei, iar contribuția proprie nu a fost mare, a fost într-un 
procent de 4,17 %, pe care o putem reduce la 2%, după cum ne-a semnalat Regiunea 
Centru.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 50/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL 
nr. 2/2020 privind modificarea și completarea Hotărârilor Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe de aprobare a documentațiilor tehnico-economice aferente 
proiectului ”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu Gheorghe prin investiții 
bazate pe Planul de Mobilitate Urbană Durabilă”, aprobarea proiectului și a cheltuielilor 
legate de proiect, cu modificările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Este cel mai mare proiect 
al Axei 4. Este vorba de reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu Gheorghe prin 
investiții bazate pe Planul de Mobilitate Urbană Durabilă. Nu demult am aprobat, anul 
acesta, modificarea indicatorilor proiectului, când trebuia să modificăm între cheltuielile 
eligibile și neeligibile. Cheltuielile neeligibile din păcate nu pot fi modificate, deci rămân, 
însă cheltuielile eligibile a proiectului se reduc de la 19,33% la 2 %, dar fiind vorba de un 
proiect cu o valoare totală destul de mare, 127.207.904 lei, reducerea va fi de la 20.381.000 
lei la 2.108.000 lei. Din păcate cheltuielile neeligibile au un component, care se referă la 
stațiile de autobuz, unde valoarea este destul de mare: 7,4 milioane, este pe rol la tribunal 
și procesul celor de pe str. Berzei. În cazul în care se modifică ceva pe parcursul 
procesului, sau se răzgândesc locuitorii, atunci acest proiect îl putem aduce în fața 
Consiliului Local în următoarele 3-4 săptămâni, deoarece această sumă de 7,4 milioane 
poate fi trecut de la cheltuielile neeligibile la cheltuieli eligibile și atunci și aici trebuie să 
plătim 2%.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt luări de cuvânt? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Dl. Bálint 
Iosif.” 
 Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m.): „Mulțumesc pentru cuvânt. Ascultând 
cuvintele d-nei viceprimar, eu consider că ar trebui să se ajungă la o înțelegere cu locuitorii 
de acolo, nu numai în interesul lor, dar și în interesul ca această cheltuială să nu fie luată 
din celălalt buzunar al orașului. Cu o mai mare flexibilitate acest lucru se poate rezolva, și 
eu dintr-un articol de ieri am citit că dl. primar chiar dorește acest lucru. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dl. primar.” 



 

 

 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Acum circa 5 minute mi-a 
arătat dl. viceprimar e-mailul pe care ni l-a transmis avocatul și în care semnalează către 
Consiliul Local că s-ar renunța la proces, asta însemnând că locuitorii au devenit mai 
rezolnabili și nici ei nu vor ca Consiliul Local să piardă o sumă de 7,4 milioane. Deci 
această modificare o vom corecta probabil săptămâna viitoare, la o ședință extraordinară și 
vom anunța autoritățile. Aș și mulțumi locuitorilor faptul că au înțeles că nu afectează nici 
un interes al lor ceea ce dorim să realizăm noi. Ba, chiar, în loc de autobuze poluante vor 
staționa autobuze ecologice.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Mai dorește cineva? Comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 51/2020. 
 PUNCTUL D5 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea HCL 
nr. 342/2019 pentru modificarea HCL nr. 113/2019 privind aprobarea Studiului de 
Fezabilitate pentru obiectivul de investiţii și aprobarea proiectului „Reconversia și 
refuncționalizarea terenului în jurul lacului din cartierul Gării” și a cheltuielilor legate de 
proiect. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „În cadrul proiectului 
”Reconversia și refuncționalizarea terenului în jurul lacului din cartierul Gării”, aș dori să 
vă reamintesc faptul că am crea o suprafață de 29.500 mp zonă verde, 1428 mp trotuar, 655 
mp pistă de alergare, s-ar construi o clădire cu o suprafață de 99 mp cu cafenea, toaletă, o 
parcare cu 14 de locuri, și totodată se va realiza și luciul de apă. Valoarea totală a 
proiectului este de 17.755.587,70 lei. Contribuția proprie conform hotărârii anterioare a 
fost de 44,17%, care se reduce la 2%. Deci și aici este de mare ajutor instrucțiunea nr. 135, 
astfel cheltuiala eligibilă este în valoare de 16.991.321 lei, iar contribuția proprie va fi în 
valoare de 1.104.092 lei, care este compus din 339.000 lei TVA, care nu este eligibil și 
contribuția proprie de 2%, care este eligibil.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Dacă sunt întrebări? Dacă nu, comisiile de specialitate și-au dat acordul. Vă rog să 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Pârvan 
Rodica), HOTĂRÂREA NUMĂRUL 52/2020. 
 ”Ar urma proiectul de hotărâre nr. 8. Mai așteptăm, sau...?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Dacă doriți să încep 
prezentarea hotărârii o voi face, iar în cazul în care sunteți de acord să ținem o pauză de 10 
minute, putem să ținem o pauză de 10 minute. Adevărul este că așa s-a nimerit, ca ședința 
să fie organiztă exact în momentul în care cei de la PSD au un congres și nu e foarte corect 
din partea noastră să nu le dăm posibilitatea să participe la ședință. Sunt la Reci, asta 
însemnă că în maxim 10 minute ajung. Deci să luăm o pauză de 10 minute, și după 15 
minute continuăm. Bine?” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Deci să 
luăm o pauză de 15 minute. (pauză)” 
 „Bună ziua din nou. Urmează punctul 8.” 
 PUNCTUL 8 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
general al municipiului Sfantu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-András, 
primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc. În viața 
orașului cel mai important moment este când aprobăm bugetul orașului. Am cerut de la 
colegi o situație și au și făcut-o, și anume în ultimii 28 de ani la ce dată a fost aprobat 



 

 

bugetul orașului. În mare se poate împărții în trei părți. În anul 1992 a fost alegere liberă a 
Consiliului Local, iar în anul 1992 pe data de 2 octombrie a fost aprobat bugetul orașului 
de către Consiliul Local, după care a fost o perioadă până la 2002, când în general în mai, 
iunie, iulie a fost aprobat bugetul municipiului, după care a urmat o perioadă destul de 
pozitivă din anii 2002 până în 2006, când bugetul local a fost aprobat în ianuarie. Din cei 5 
ani cu 4 ocazii în hotărârea nr. 1 a fost vorba de aprobarea bugetului anual. Așa ar trebui să 
funcționeze țara. Începând cu anii 2007, practic între februarie și aprilie. Anul trecut a fost 
cel mai rău, când în 11 aprilie am aprobat și a fost hotărârea cu nr. 135 în acel an. Deci am 
aprobat deja 134 hotărâri înainte a a avea buget. Practic după 2006 este prima oară când 
deja în ianuarie putem prezenta bugetul. Într-adevăr în ultima zi din lună, dar totuși suntem 
în ianuarie. În acest an aceasta ar fi cea de a 31-a hotărâre, pe care o aprobăm. Dacă ar 
trebui să vorbesc despre situația financiară a orașului în ultimul deceniu, aș formula într-o 
propoziție extinsă în felul următor: în ultimii 10 ani s-a majorat semnificativ proprietatea 
publică a orașului, respectiv nu mai avem datorii deloc, nu avem credite, nu am avut datorii 
către firme, respectiv începem anul cu o sumă de rezervă destul de semnificativă. Ne-am 
bucurat de banii din rezervă, pentru că în cazul proiectelor finanțate de Uniunea Europeană 
am vorbit de o contribuție proprie în jur de 40.000.000 lei, pe care ar fi trebuit să o 
cheltuim în perioada 2019-2020. Veste bună, după cum a spus și d-na viceprimar, este 
faptul că în locul sumei de 40.000.000 lei o să rămână 3.000.000 lei contribuție proprie. 
Asta însemnând că se vor elibera sume semnificative și cu aceste sume vom putea finanța 
investiții semnificative pe teritoriul orașului. În ceea ce privește bugetul pe anul 2020, pe 
ficare domeniu facem un pas înainte. Sunt domenii unde facem un pas mare înainte, sunt 
domenii unde facem un pas mai mic înainte. Cea mai mare provocare pentru următorii trei 
ani este dacă găsim executanți. În acest moment avem cunoștințe despre mai mult de 
121.000.000 euro, care vor intra în oraș din fonduri europene, deci proiectul depus de 
municipiu și drumul ocolitor. În afară de aceasta, cu investițiile firmelor noastre și al 
Consiliul Județean vor intra în oraș în următorii ani mai mult de 150.000.000 euro din 
fonduri europene. De asemenea sunt investiții private considerabile: se construiește un 
stadion, se va construi o universitate, centre comerciale, blocuri. Vom face investiții 
semnificative și din bugetul propriu al municipiului, respectiv din programe 
guvernamentale. Întrebarea cea mare este dacă va fi cineva, care va executa aceste lucrări 
mari. Vor fi firme de construcții, muncitori? Este cea mai mare provocare, deoarece 
degeaba avem bani dacă nu vor fi constructori pentru tot ceea ce plănuim. Începem anul cu 
un buget de 147.504.950 lei. Această sumă se va majora semnificativ deja în următoarele 
luni. Conform asumării de către Guvern a aprobării bugetului trebuie decis tot de către 
Guvern până în iunie, dacă impozitul pe venit a persoanelor fizice de 3% o va distribui 
între Consiliile Locale care întrețin instituții de cultură, care ar însemna un venit între 
10.000.000-20.000.000 lei pentru oraș. Deci vom putea face investiții majore, care va 
îmbunătății semnificativ condițiile de viață a locuitorilor din Municipiul Sfântu Gheorghe. 
Azi, în ședința comună a comisiei economice și juridice s-au făcut câteva modificări. În 
ultimele zile ne-am consultat atât cu partidele românești, cât și cu cei de la Partidul Popular 
Maghiar din Transilvania și fracțiunea UDMR și propunerile făcute acolo încercăm să le 
cuprindem în buget. Pe acestea le-au aprobat, despre acestea au hotărât cele două comisii, 
așa că îl rog pe conducătorul comisiei să facă cunoscut aceste modificări. Nu aș dori să 
prezint punctual bugetul. Toată lumea a avut posibilitatea să-l studieze. Dacă sunt întrebări 
vă răspund cu drag. Aș dori să accentuez faptul că un proiect finanțat de Uniunea 
Europeană conține investiții, pe care probabil mulți le-au căutat în buget, dar nu l-au găsit. 
Acesta va fi cuprins după ce vom semna contractul. Deci am câștigat proiectul. Acum se 
pregătește contractul în București, pe care îl vom semna în cursul lunii februarie, martie, 



 

 

care conține și reabilitarea de străzi, ca de exemplu reabilitarea str. Fabricii, str. Grigore 
Bălan, str. Nicolae Iorga, str. Ciucului și str. Stadionului, și conține str. Lunca Oltului, 
respectiv reabilitarea trotuarelor de pe str. Păiș David. Conține construirea a 7 km pistă de 
biciclete, respectiv construire drum pietonal și de pistă de biciclete peste râul Olt. Deci 
acestea sunt proiecte câștigate. Acum nu se regăsesce defalcate în buget, de aceea am 
considerat important să le citesc. Acestea vor fi cuprinse în buget după ce am semnat 
contractul. Și alaltăieri am semnat un contract, care nu a fost cum să fie inclus în proiectul 
de buget la momentul supunerii atenției dezbaterii publice, acum la ședința comisiei 
economice și juridice am aprobat să fie inclus în buget, deci acela va fi inclus în buget. 
Mulțumesc frumos și dacă sunt întrebări vă răspund cu mare plăcere.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
dl. primar pentru prezentare. Dacă sunt luări de cuvânt? Vă dau cuvântul dl. Bálint.” 
 Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m.): „Mulțumesc pentru cuvât. Un buget 
mai mare ajunge pentru mai multe lucruri și pornind de la aceasta am venit și noi cu 
propuneri la discuția purtată cu dl. primar. Nu am exagerat cu nevoile noastre. Ne-am 
prezentat cu două propuneri mai serioase. Având în vedere siguranța locuitorilor orașului o 
propunere ar fi problema trotuarelor de pe str. Lunca Oltului și str. Brașovului, care deja a 
fost amintită de mai multe ori, la care a răspuns parțial dl. primar mai înainte. Cealaltă 
problemă, de asemenea de siguranță, finanțarea programului de protecție împotriva 
inundațiilor. Am făcut referire la HCL nr. 120/2019 și am solicitat ca să fie fonduri în 
buget pentru lucrări, care nu necesită planificări mai serioase, sau alte documente 
administrative îndelungate. La aceste valori și-a dat acordul prin vot și comisia economică. 
Aș dori să vă spun, pentru că am făcut și în comisie, care sunt acele zone la care ne-am 
gândit: în primul rând continuarea lucrărilor de pe str. Jókai Mór și zona centrală Chilieni. 
De aceea spun continuarea lucrărilor pentru că în aceste două cazuri au fost lucrări parțiale 
și anul trecut. Totodată în str. Borvíz avem două poziții: una pe partea de nord, unde ar 
trebui evacuată apa care scurge, iar cealaltă în jurul fântânii apei minerale. Asemănător 
este canalul de pe str. Kökényes, respectiv drumul 12, partea de ieșire din oraș, care deja 
este o porțiune de drum din cadrul orașului, care ar fi o măsură de siguranță din jurul 
arenei. În mare majoritate la acestea ar fi nevoie de canalizare și săpătură cu utilaje. 
Majoritatea ar trebui executate pe proprietatea publică, dar au semnalat mai mulți 
proprietari ai terenurilor afectate faptul că nu au obiecții, ca să fie executate lucrări și pe 
terenurile lor, mai degrabă s-ar bucura dacă s-ar rezolva. Totodată în această sumă este 
cuprinsă și curățarea continuă a albiilor de râu, care traversează orașul. Deci în concluzie, 
anterior am prezentat punctele 2, 4, 6, 10 și 12 din studiul prezentat anul trecut, respectiv 
curățarea continuă a albiilor de râu. Am constatat bucuros faptul că atât comisia economică 
cât și cea juridică au sprijinit acest lucru. În ceea ce privește bugetul municipiului nu este 
vorba de o suma mare, dar primele pasuri întotdeauna sunt mai mici decât cele care 
urmează. Până când omul crește învață să facă pasuri mai mari. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
frumos dl. consilier. S-a înscris la cuvânt și d-na Pârvan Rodica. Vă dau cuvântul d-na.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r.): „Mulțumesc frumos și mulțumesc 
din suflet tuturor colegilor pentru răbdarea pe care ați avut-o. Niciodată nu s-a întâmplat 
așa ceva. S-au suprapus două evenimente. Mulțumesc d-lui primar că a dat prilejul și 
organizației noastre de a participa la vot. Până la urmă sunt o instituție, azi, după cum 
vedeți, asta s-a întâmplat. Am plecat la 16 minute din fața Hotelului Clermont și nu știu... 
Dacă mă aleg cu o amendă... Am venit ca un avion. Mulțumesc din suflet pentru răbdare. 
Cel mai urât lucru este să îți bagi joc de timpul cuiva. Eu nu mi-am bătut joc, am făcut tot 
posibilul ca să ajung. Am două probleme legate de buget. Una este legată de rugămintea 



 

 

conducerii Colegiului Național ”Mihai Viteazul” și a Inspectoratului Școlar, d-na Marcela 
Ștefu m-a sunat chiar aseară și m-a rugat insistent, ca să facem cumva să onorăm 
angajamentul față de Colegiului Național, în ceea ce privește reabilitarea clădirii, pentru că 
s-a întâmplat acea defecțiune. Sigur că sunt oameni care au și suspiciuni. Am încercat să-i 
spun că nu cred că e vorba de suspiciune. Știți cum e, trebuie să ai și puțin noroc într-o fază 
din asta. E vorba de sala de festivități, de internat și de clădirea propriu zisă, că acolo e 
problema. Eu i-am asigurat, după discuția pe care am avut-o ieri dimineață cu 
dumneavoastră, că totul va fi bine și că anul acesta, în 2020, se vor inreprinde toate 
demersurile necesare ca să fie realizat acest proiect. O a doua problemă: D-na Peligrad, 
președintele Fundației ”Mihai Viteazul” are o problemă cu spațiul acela de la Casa cu 
Arcade. Nu știu, cineva a uitat să anunțe, sau dânsa a uitat să se ducă, să semneze 
contractul, nu am înțeles prea bine ce s-a întâmplat, că nu am avut timp să mă întâlnesc cu 
dânsa. Dacă se poate să nu aibe probleme, să fie dat pe stradă, să i se poate prelungi 
contractul. Am fost la 19, parcă, unde sunt contractele, și parcă așa mi-a spus că nu știe, nu 
găsesc o soluție. Vă rog să găsiți înțelegere. Își plătește datoriile. Nu știu a cui a fost vina, 
dar nici nu cred că trebuie să căutăm vinovatul. Trebuie să soluționăm problema. Vă 
mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim. 
Aveți cuvântul dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Deci la prima întrebare v-
am și răspuns. Acolo nu mai am ce să vă răspund. La a doua întrebare îmi spune d-na 
secretar că se pregătește contractul și la următoarea ședință, probalil extraordinară, 
săptămâna viitoare, o să fie pe Ordinea de zi și se rezolvă problema.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Mai sunt alte înscrieri? Dacă nu, vă dau cuvântul dl. vicepreședinte al comisiei economice 
să ne spuneți modificările.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „Bună ziua. Comisia economică a 
aprobat câteva modificări cu privire la bugetul general. După cum a spus și dl. primar s-a 
reușit semnarea unui contract în cadrul POR, care se referă la reabilitarea și extinderea 
grădiniței ”Kőrösi Csoma Sándor”, de aceea se propune o majorare de buget cu suma de 
1.740.000 lei, care s-ar defalca după cum urmează:...” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mă scuzați, 
dar nu se mai aude traducerea. Acum da.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „Propunem o majorare de buget cu o 
sumă de 1.740.000 lei, care s-ar defalca după cum urmează: la Cap. 54.02. propunem o 
sumă de 615.000 lei în fondul de rezervă. Vă rog să votăm separat.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, să 
meargă mai repede propunem la vot prima modificare.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Tischler Ferenc). 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „La Cap. 61.02. propunem alocarea 
sumei de 500.000 lei pentru lucrările de prevenire a inundațiilor. Vă rog să votați, dacă 
sunteți de acord.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
supunem la vot și acest punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Tischler Ferenc). 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „La Cap. 65.02. am mai spus deja, se 
referă la reabilitarea și extinderea grădiniței ”Kőrösi Csoma Sándor” am aloca suma de 
1.900.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 



 

 

supunem la vot și acest punct.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Tischler Ferenc). 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „La Cap. 67.02. am aloca suma de 
75.000 lei pentru sprijinirea bisericilor creștine.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
supunem la vot.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Tischler Ferenc). 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „La Cap. 70.02. la Design Bank am 
scădea valoarea cu suma de 500.000 lei și am aloca suma de 50.000 lei pentru DALI str. 
Țigaretei nr. 41.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
supunem la vot și această modificare.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Tischler Ferenc). 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „La Cap. 84.02. am scădea cu suma 
de 700.000 lei modernizarea str. Vasile Goldiș, și am scădea cu suma de 200.000 lei 
amenajarea terenului de pe Piața Libertății.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, 
supunem la vot și aceste modificări.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m): „Mulțumesc. Acestea ar fi fost 
modificările propuse de către comisia economică la bugetul general.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dacă nu mai 
sunt și alte propuneri și alte luări de cuvânt, atunci propun să votăm întregul buget.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Tischler Ferenc), 
HOTĂRÂREA NUMĂRUL 53/2020. 
 „Ședința se termină aici. Mulțumesc tuturor consilierilor, dlui primar, d-nei 
viceprimar pentru prezența la ședință și vă doresc o zi bună în continuare și un weekend 
plăcut.”  
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 februarie 2020. 
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